
 

KIRIKKALE BELEDİYE MECLİSİ DİVAN BAŞKANLIĞI 

(Avrupa Birliği ve Diğer Kent Belediyeleri İşbirliği Komisyonu Raporu) 

 

02.05.2025 tarih ve 105 sayılı karar ile Belediye Meclis Üyeleri tarafından verilen 

önergeyle ERASMUS + Mesleki Mükemmeliyet Merkezleri ile ilgili çalışmaların 

yürütülmesinde AB Projeleri için koordinatörlük görevini yürüten Ankara Üniversitesi 

ve Kırıkkale'de bulunan organize sanayi bölgelerinin yetkilileri ile görüşülmesi 

hususunda çalışma yapılması talebi komisyonumuza havale edilmiştir. 

Değerli meclis üyeleri; 

Komisyonumuzun çalışmaları; Önce Ankara Üniversitesi yetkilisi ile hocalar 

aracılığı ile iletişime geçilmiş olup yetkili hocamızın yurtdışında (ABD) bulunması 

nedeniyle karşılıklı görüşme gerçekleştirilememiştir. Buna karşılık yapılan telefon 

görüşmelerinde Kurban Bayramı dönüşü Ankara'da karşılıklı görüşme yapılması 

kararlaştırılmıştır. 

İlimizde kurulu organize sanayi bölgeleri ilgililerinden Silah İhtisas Organize 

Sanayi müdürü ile görüşmede konu ayrıntılı tartışılmış olup sayın müdürün "Ben sanayi 

kuruluşlarım ile görüştükten sonra onların görüşleri doğrultusunda yeniden bir araya 

gelip durumu değerlendirelim." önerisi komisyonumuzca uygun bulunmuştur. 

Ankara yolundaki organize sanayi bölgesi Bölge Müdürü ile yapılan görüşmede 

sanayinin nitelikli elemanlara ihtiyaçları olduğunu, bu konunun Ankara üniversitesi 

ilgilisi ile yapılacak görüşmenin ardından yeniden bir değerlendirme yapılmasının 

komisyonumuzca da uygun olacağı önerilmektedir.  

Saygılarımızla arz ederiz. 30.05.2025 

 

 

                  Cabbar ARSLAN                             Mustafa UTAŞ 

                 Komisyon Başkanı                            Başkan Vekili  

 

 

 

 

Ümit COŞGUN                    Murat Deniz TOSUN         Gökhan YILDIRIM 

         Üye                                           Üye                                    Üye 

 



KIRIKKALE BELEDYESİ MECLİS DİVAN BAŞKANLIĞINA 

(Ar-Ge ve İnovasyon Komisyon Raporu) 

 

Belediyemiz Meclisinin 07.04.2025 tarih ve 77 sayılı kararı ile 2025 dönemi için 

açılan 26 Nisan son tarihli KOP (Konya Ovası Projesi) için projeler hazırlanması ile 

ilgili sunum; Belediyemiz meclisinin 02.05.2025 tarihli toplantısında görüşülmüş ve 

KOP için çalışmalara başlandığı belirtilerek gerekli bilgi ve belgelerle bir sonraki 

toplantıda meclisin bilgisine sunulmasına karar verilmiştir.  

Kırıkkale-Konya Ovası Projesi (Genişletilmiş KOP Bölgesi) kapsamında 

yapılabilecekler, bölgenin coğrafi, tarımsal ve sosyo-ekonomik özellikleri dikkate 

alınarak planlanmalıdır. Kırıkkale, hem İç Anadolu’nun geçiş bölgesinde yer alması 

hem de sanayi ve tarımın birlikte var olduğu bir yapıya sahip olması nedeniyle, KOP’un 

genişlemesiyle stratejik bir konuma gelebilir. 

Aşağıda, Kırıkkale’nin Konya Ovası Projesi kapsamında yapılabilecek temel 

çalışmalar yer almaktadır: 

1. Su Yönetimi ve Altyapı 

 • Sulama sistemlerinin modernizasyonu: Kırıkkale’deki geleneksel sulama 

sistemleri yerine damla ve yağmurlama gibi basınçlı sistemlerin yaygınlaştırılması 

 • Yeraltı ve yüzey sularının izlenmesi: Su kaynaklarının korunması için 

dijital izleme sistemlerinin kurulması 

 • Baraj ve gölet yatırımları: Küçük ve orta ölçekli gölet/baraj projeleri ile 

kırsal alanlara su temini 

2. Tarımsal Üretimin Dönüştürülmesi 

 • Kuraklığa dayanıklı ürün desenine geçiş: Nohut, mercimek, lavanta, kekik 

gibi az su isteyen ürünlerin yaygınlaştırılması 

 • Organik tarım ve iyi tarım uygulamaları: Sertifikalı üretim modellerinin 

desteklenmesi 

 • Tarımda dijitalleşme: Akıllı tarım teknolojileri ile verimlilik artırımı 

3. Kırsal Kalkınma ve İstihdam 

 • Tarıma dayalı sanayi tesislerinin kurulması: Tarım ürünlerini işleyen küçük 

ölçekli tesisler (örneğin nohut unu üretimi, bitkisel yağ işleme vb.) 

 • Kadın ve genç girişimcilere destek: Kooperatifler aracılığıyla girişimciliğin 

desteklenmesi 

 • Kırsal turizmin geliştirilmesi: Tarım ve doğa temelli kırsal turizm projeleri 



4. Eğitim ve Kapasite Geliştirme 

 • Çiftçi eğitim merkezlerinin kurulması: KOP idaresi destekli teknik 

eğitimler ve bilinçlendirme programları 

 • Kırıkkale Üniversitesi ile iş birliği: Uygulamalı tarım araştırmaları ve kırsal 

kalkınma projelerinde akademik destek 

5. Çevre ve Doğa Koruma 

 • Erozyonla mücadele ve ağaçlandırma: Özellikle kırsal bölgelerde toprak 

koruma çalışmaları 

 • Güneş enerjisi ile sulama sistemleri: Enerji maliyetlerinin düşürülmesi ve 

sürdürülebilirlik 

 • Tarım atıklarının değerlendirilmesi: Biyogaz ve kompost üretim projeleri 

Stratejik Hedef Önerisi: 

Kırıkkale’nin KOP kapsamına alınması, sadece tarımsal değil, aynı zamanda 

bölgesel ekonomik çeşitlenme ve nüfusun kırsalda tutulması açısından da önemlidir. Bu 

nedenle, yerel dinamikler göz önüne alınarak “Kırıkkale Kırsal Yenilik ve Tarımsal 

Dönüşüm Programı” başlıklı özel bir alt program da geliştirilebilir.  

Bu hususla ilgili olarak Kırıkkale – Konya Ovası Projesi kapsamında Bölgesel 

Kalkınma Raporumuz da hazırlanarak temmuz ayı meclis toplantısında meclisimizin 

bilgilerine sunulacaktır.  

 Meclisimizin bilgilerine arz olunur. 28.05.2025 

 

 

                            Eray YILMAZ                             Ulaş Emre DEMİREL                        

                        Komisyon Başkanı                                Başkan Vekili                                               

 

 

 

 

 

                   Yıldız YILMAZ            Hayri ERSOY         Faruk AKBULUT 

                            Üye                              Üye     Üye 

 



 

KIRIKKALE BELEDİYESİ MECLİS DİVAN BAŞKANLIĞINA 

(Çeşitli İşler Komisyon raporu) 

 

Belediye Meclisimizin 02 05.2025 tarih ve 99 sayılı kararı ile komisyonumuza 

havale edilen;  

        Ülkemizin birçok yerinde meydana gelen don olayı ile üreticiden gelen 

meyve sebze fiyatlarının toptancı hal satışlarına ne ölçüde yansıması, toptancı 

hal tarafından alınan aylık ortalama rüsum miktarı ile il dışından gelen sebze 

ve meyvelerden ne kadar rüsum alındığı, İlimiz Toptancı Haline bir ayda 

ortalama kaç ton sebze ve meyve eğirişi olduğu Toptancı halinde  Belediyemize 

ait kaç adet işyeri olduğu ne kadar kira bedeli alındığı ile ilgili  bir çalışma 

yapılması hususu) ile ilgili konunun komisyonumuzca araştırılması yapılarak 

çalışmalarımız tamamlanmıştır 

 Sayın Meclis Üyeleri, 

       Toptancı hal nedir 5957 sayılı Kanunda Toptancı halleri; Belediyeler ile 

gerçek veya tüzel kişiler tarafından kurulan, malların toptan alım ve satımı ile 

kaydının yapıldığı yerlerdir. Toptancı halindeki işyerlerinde üretici, üretici 

örgütü, komisyoncu ve tüccarlar faaliyette bulunurlar. 

         Toptancı Halleri, imar planında belirlenmiş alanlarda ve yönetmelikte 

belirlenen asgari koşulları taşıyacak şekilde Belediyeler ile Büyükşehir 

Belediyeleri tarafından kurulmaktadır. İlgili Belediyeden izin almak kaydıyla 

gerçek ve tüzel kişiler tarafından da toptancı halleri kurulabilecektir. 

Toptancı halde İşyeri hal sayısı 30 ila 100 adet olan haller küçük toptancı hal 

olarak sınıflandırılmaktadır. Belediyemize ait Toptancı halimiz küçük toptancı 

hal statüsü içindedir. 

          Toptancı halinde görevlendirilecek asgari zabıta sayısı küçük toptancı 

hallerinde en az üç kişidir.  

Mevcut toptancı halindeki tahsisli işyerleri tahsis sahiplerine hiçbir işleme 

gerek kalmaksızın 10 yıl süreyle kiralanmış sayılır. Belediye toptancı halindeki 

kira süresi sona erenlerle ihaleye çıkmaksızın yeniden kira sözleşmesi 

yapılabilecektir. 

Sayın Meclis Üyeleri,  

 

2025 YILI HAL RÜSUM GELİRİ (01.01.2025-30.04.2025 tarihleri arası) 

OCAK 2025  272.412,00 

ŞUBAT 2025 255.560,00   

MART 2025        228.786,00 

NİSAN 2025 142.659,00 

TOPLAM        905.417,00  TL   

 

 

 

 



Sayın Meclis Üyeleri, 

       Ocak 2025 ile Nisan 2025 ayı arasında %52, lik bir azalma meydana 

gelmiştir. Bu azalma ülkemiz genelindeki DON’ dan kaynaklı olduğundan önceki 

aylara göre Toptancı halimize meyve sebzenin girişinin çok az olması sebebi  

ile Rüsum gelirimiz de düşme yaşanmıştır. 

Belediyemiz toptancı haline Haftada 3 kez ortalama 10 araç girişi olup aylık 

tahmini 120 araç girişi olmaktadır. Bu araçlar yine ortalama 10 ton sebze ve 

meyve taşımakta olup, bu rakamlar değişkenlik arz etmektedir.  

 İlimize giren Proforma aylık sebze ve meyve tüketimi 1,200 (binikiyüz) 

ton civarındadır.  Rüsum Bedelleri her yıl Ticaret Bakanlığınca belirlenmiş olup 

mükelleflerin beyanı esas alınarak tahakkuk ettirilmekte bu oranda %1’ dir. 

Sayın Meclis Üyeleri, 

2025 YILI KİRA VE İŞGALİYE (01.01.2025-30.04.2025 tarihleri arası) 

Kira                                34 Adet işyeri        1.632.000,00 

İşgaliye                          2 Adet işyeri           28.000,00 

Saha İşgaliyesi                  15 Adet işyeri          150.000,00 

Toplam                                                  1.810.000,00 TL., 

Toptancı Hal Müdürlüğümüz de 

  1 Ad. Hal Müdürü ,2 Şef, 7 Zabıta Memuru ,8 Pazar Zabıta Ekibi, 7 Memur 

Toplam 25 kişi çalışmaktadır. Hal Müdürlüğümüzün fiziki durumu yeterli olup, 

yine de birtakım noksanlıklarımız mevcuttur. Bu noksanlıkları özetlersek 

Hal Müdürlüğü gelirlerimizin bir kısmı (kira, işgaliye vb.…) genel bütçemize 

katılırken hal esnafımızın rüsum bedelleri 5393 sayılı Kanun gereğince sadece 

pazar yerleri ve hal müdürlüğü için harcanır. Hükmü uyarınca ilk hedefimiz 

rüsum gelirlerimizi en yüksek seviyede tahakkuk ettirip tahsilâtını 

gerçekleştirmek zorundayız. Ticari güvenliğin sağlanması ve tarafların 

haklarının korunması için faaliyet gösteren esnaftan teminat alınmaktadır. 

         Toptancı hal Müdürlüğümüzün bu hedefe ulaşabilmesi için Zabıta 

personel sayımızın arttırılması ve mevcut personelin gençleştirilmesi önem arz 

etmektedir. Toptancı Halde yönetmelikte mevcut bulunan hizmet tesisleri tam 

olup sadece Toptancı hal fiyat panosu faaliyette olmayıp acilen faaliyete 

geçirilmesi gerekmektedir. 

Yenimahalle ve Kaletepe Pazar yerlerimiz imal yılı olarak eski olup, modernize 

edilmelidir. Cumartesi Kapalı Pazar yerimizin çatı kısmı problemler çıkarmaya 

başlamış olup, ciddi bir revizyona gereksinimi vardır. 

    

Meclisin Bilgisine arz olunur  …./…../2025 

       Ayrıca Komisyon üyeleri Yusuf ARSLAN, Temel BAKIR, Yusuf Baran ve 

Eren SAYGILI ya Teşekkür ederim. 

Üçler BAYİK                         Yusuf ARSLAN                  Temel BAKIR 

Başkan                                 Başkan vekili                    Kom. Üyesi 

 

Yusuf BARAN                          Eren SAYGILI 

Komisyon üyesi                         Komisyon Üyesi 



 

                          

  

    
 

 

 

 

 

 

 



KIRIKKALE BELEDİYESİ MECLİS DİVAN BAŞKANLIĞINA 

(Deprem , Doğal A fet, Kentsel Dönüşüm ve Çevre Sağlığı komisyonu)

Belediye Meclisimizin /  05/2025 tarih 100 sayılı kararı ile komisyonumuza havale

edilen Deprem, Doğal Afet, Kentsel Dönüşümü ve Çevre Sağlığı hususları ile ilgili ülkemiz ve ilimizde 

Sağlıklı kentler oluşumu ve çözümlerin ne şekilde yapılması ve Belediyemizce bu konuda Yerel 

Yönetim planlama ve çalışmalarımız ile ilgili konunun komisyonumuzca araştırılması 

hususundaki çalışmalarımız tam am lanm ıştır.

Sayın Meclis Üyeleri.

Bilindiği gibi "Kentsel Dönüşüm Yasası" olarak bilinen, "Afet Riski Altındaki Alanların 

Dönüştürülmesi Hakkındaki Kanun"31 Mayıs 2012 tarihli Resmî Gazete' de yayınlanarak 

yürürlüğe girdi. Buna göre a fe t riski altındaki alanlar ve bu alanlar dışındaki riskli yapıların 

bulunduğu arsa ve arazilerde sağlıklı ve güvenli yaşam alanları inşa etm e süreci başladı. Türkiye 'nin 

çoğu bölgesinin 1. Derece deprem  kuşağında olması, her deprem de yüzlerce insanımızı 

kaybetmemiz böyle b ir yasanın gerekliliğ in i tartışmasız hale ge tirm iş tir. Sadece deprem kayıpları 

değil diğer doğal a fe tle rde kentsel dönüşüm sürecini hızlandıran etken ler arasındadır.

Kentsel dönüşüm , plansız şehirleşmeden ve bu plansızlığın getird iğ i olumsuz sonuçlardan 

kurtu lm ak için önem li b ir araçtır. Başlatılan uygulamayla, riskli binalar yıkılıp yerine sağlıklı yapılar 

inşa edilecek. Proje Türkiye genelinde 33 ilde uygulanacak. Risk altındaki alanlarda yapılacak 

çalışmalar 20 yıllık b ir süreci kapsamaktadır. Daha önceki yasalar çerçevesinde kanun ve 

mevzuattaki yetersizliklerden dolayı proje uygulamalarında sıkıntılar yaşanmaktaydı. Dolayısıyla 

bu durum  yerel yöne tim le rin  hizm et önceliğ ini zorlaştırıyor, zaman kayıplarının yaşanmasına 

sebep oluyordu. Yeni A fe t Yasası'yla b irlik te  başlatılan "Kentsel Dönüşüm Projeleri" kapsamında, 

çarpık yapılaşmış, köhneleşmiş, a fe tlere ve kentsel risk altında, altyapısı yetersiz ve niteliksiz, 

yoğun yapılaşmış, yasal ya da imara aykırı yerlerdeki m ülk iye tle r; yeni im ar planı verilerine uygun 

olarak düzenlenecektir. Kentleşme; fiziksel, ekonom ik, sosyal ve kü ltü re l boyutları ile kentte 

meydana gelen korum a, dönüşüm ve gelişim gibi eylem lerin bütünüdür.

Kentsel dönüşüm keyfi b ir uygulama değil m ecburi b ir eylem dir. Tüm paydaşların 

katılımının sağlanması gereken b ir süreçtir. Kentsel dönüşüm, şehirlerdeki gelişimsel sorunları 

tedavi yön tem id ir. Kentsel dönüşüm yapılırken "Yenileme" ile "Dönüşüm" seçeneklerinin iyi ayırt 

edilmesi gerekm ektedir. Dönüşüm, bir yeri yıkıp yerine aynısını ya da benzerini yapmak değildir. 

Burada amaç şehrin altyapısından donatı alanlarına kadar sosyal ekonomik ve kültürel faydanın 

öne çıkarılmasıdır.

Dönüşümün nasıl yapılacağına ilişkin uygulama araçlarının yasal anlamda belirlenmesi, 

finansal kaynakların sağlanması, m atematiksel paylaşım m odeli o luşturulm ası ve anlaşma 

şartlarının sağlanması, im ar planlarının üst ölçekli planlarla b irlik te  revize edilmesi; oluşacak yeni 

m ülkiyetlerin  dağıtımı ve bunların tapuya tescil ' iş lem inin gerçekleştirilm esi bu sürecin 

aşamalarındandır.



/

Sayın Meclis Üyeleri

Kentsel dönüşüm de doğru olan "Değer Esaslı Paylaşım Modelidir. Çünkü büyük sermaye 

gerektiren pro je lerin  sadece kamu eli ile gerçekleştirilm esi m üm kün değild ir. Kamu iştiraki veya 

denetim inde, özel sektörü veya kent d inam iklerin i projeye paydaş yapan m odeller geliştirmek, 

daha uygulanabilir b ir yön tem d ir:
w**--'--

Bu projelerde kamu denetimi paydaşları güvence altına alacaktır. Yanlış veya eksik yasa ve 

yönetm elik çalışmaları bu sürece zarar verebilir. Doğru yasa ve yönetm elik le rle  kamu yararı 

gözetilerek, hak sahip lerin in de adil paylaşımdan yararlanabileceği, özel sektöründe ilgisini 

çekecek m odeller ge liştirilm esi, kent yaşamı ve geleceği için dolayısıyla ülke çıkarları için atılması 

gereken adım olarak ortaya çıkmaktadır.

Doğru m odeller ge liştirild iğ inde, hak sahiplerinin de artık eskisi kadar kentsel dönüşüm 

proje lerine soğuk bakmadığı görü lm ekted ir. Tüm bu süreci yöneteb ilm ek ve doğru yönlendirm ek 

için değer esaslı kentsel dönüşüm m odelleri ge liş tirilm e lid ir. Ülkemizde her kent aynı kentsel 

dönüşüm sorunlarına sahip değild ir. Her kentin ve her projenin kendi sorunları ve bu sorunların 

çözümünde e tk ili o labilecek farklı kaynakları m evcuttur. Kentsel dönüşüm uygulamaları sadece 

güvenli bina yapmak değildir; sağlıklı bir hayat sunacak tüm imkanları kapsayarak sağlıklı yaşam 

alanları yaratılmalıdır

Sağlıklı şehirlerde de sağlıklı insanlar gibidir. Aynı şekilde Sevgiyle beslenir Saygıyla büyür 

Sayın Meclis Üyeleri

İlimizde "Kentsel dönüşüm için Belediyemiz öncülüğünde gerekirse inşaat firm aları 

konsorsiyum oluşturm alı, akadem ik odalar, m im arlar, m ühendisler, şehir planlamacıları, 

üniversiteler, çevre ö rgü tle ri, tüm  sivil top lum  kuruluşları, b ir araya gelerek, tartışarak ortaya Tüm 

bu açıklamalardan, yasanın uygulanmasında öncelikli olarak hem çarpık yapılaşmadan kurtulm aya 

ve hem de insanların deprem  riskinden uzak, dayanıklı yapılarda yaşamalarını sürdürm eleri 

gerekm ektedir. Kentsel dönüşüm yasanın temel çıkarılma nedeni, bir deprem ülkesi olan 

ülkemizde, vatandaşlarımızın deprem karşısındaki yaşamsal risklerini en aza indirme olduğunu 

Yukarı dada değindiğimiz gibi Belediyemiz öncülüğünde yeni fikirlere dayalı bir Kırıkkale'nin yeni 

baştan inşa edilmesi elzemdir.

Meclisin Bilgisine arz o lunu^^.1 72025

Arif YILDIRIM Recep Can AKBIYIK Yıldız YILMAZ

Komisyon Başkanı

Efendi KOKSAL Hayri ERSOY

Üye

Üye Üye



 

 
 

KIRIKKALE BELEDİYESİ MECLİS DİVAN BAŞKANLIĞINA 

(Eğitim, Kültür, Turizm ve Sanat Komisyonu) 

 

Belediyemiz Meclisinin 07.04.2025 tarih ve 82 sayılı kararı ile komisyonumuza 

havale edilen; 02.05.2025 tarihli meclis toplantımızda, çalışmamızın devam ettiğinden 

dolayı haziran ayı toplantısında meclisimize sunacağımızı beyan etmiş olduğumuz, 

Kırıkkale Üniversitesi öğrencilerinin ilimiz merkezine daha fazla gelerek ilimizin kültürel, 

ekonomik ve sosyal hayatına katkı sağlamaları hususunda belediyemizce neler 

yapılabileceğine dair çalışmamız tamamlanmıştır. 

3 Temmuz 1992 tarihinde kurulan Kırıkkale Üniversitesinin bugün itibariyle 12 

Fakülte, 1 Yüksekokul, 6 Meslek Yüksekokulu, 3 Enstitü ve 23 Araştırma ve Uygulama 

Merkezi ile 30 binden fazla öğrencisi bulunmaktadır.  

Kırıkkale Üniversitesi merkez yerleşkesi, Yahşihan İlçesi sınırları içerisinde, 

Kırıkkale-Ankara karayolu üzerindedir. Akademik birimlerin büyük çoğunluğu bu 

yerleşkededir.  

Keskin, Delice ve Bahşılı İlçelerimiz ile Hacılar Kasabasında birer Meslek Yüksek 

Okulu bulunmaktadır.  

Kırıkkale Üniversitesi bilimsel, teknolojik, çevre, enerji ve iklim değişikliği, atıklar, 

su, ulaşım, eğitim ve araştırma alanlarında yapmış olduğu başarılı çalışmalarla ulusal ve 

uluslararası üniversiteler sıralamasında saygın bir yere sahiptir.  

Üniversitemizin idari ve akademik kadroları ve öğrencilerle yaptığımız 

görüşmelerde, öğrencilerin büyük bölümü Yahşihan-Yenişehir Mahallesindeki Kredi ve 

Yurtlar Kurumuna bağlı 4 adet kız yurdu, 2 adet erkek öğrenci yurdu ile özel öğrenci 

yurtlarında ve apart evlerde kalmakta olduğu yine öğrencilerin bir bölümünün de 

Ankara’ya günübirlik gidiş-geliş yaptıkları ifade edilmiştir. 

Öğrenciler, ders saatleri dışındaki zamanlarını kampüs içerisindeki sosyal tesislerde, 

ders çalışma salonlarında, spor komplekslerinde ve Yenişehir’deki kafeteryalarda 

geçirmektedirler. 

Kampüs ve çevresinde konaklamalarını ve sosyal hayatlarını sürdüren öğrencilerin, 

zaman ve maliyet unsurları da göz önünde bulundurulunca, il merkezimizi tercih 

etmelerinin zayıf bir ihtimal olduğu yaptığımız görüşmelerde ifade edilmiştir.  

Ancak, bununla birlikte üniversite öğrencilerinin yaşamlarını kolaylaştıracak ve 

destekleyecek bazı çalışmalarla onları il merkezine çekebiliriz. 

 

 

 



 

 
 

Bunlar; kısa, orta ve uzun vadede yapılabilecek çalışmalardır. 

1- Öğrenci Evi kurulması. 

Belediyemiz öncülüğünde, Kırıkkale Üniversitesi ile iş birliği içerisinde, ilimiz 

merkezinde bir öğrenci evi kurulabilir. Burada lokanta, kafeterya, oturma salonu, internet 

erişimi, küçük sportif aktiviteler (masa tenisi, bilardo, satranç vs.) benzeri hizmetler ile 

üniversite öğrencilerine, cüzi bir para karşılığında çamaşır yıkayacak ve ütü hizmeti 

verecek bir işletme kurulabilir.  

2- Belediyemiz ve valilik tarafından yapılan resmî tören ve şenliklere, ulaşım 

imkanları sağlanarak öğrenciler davet edilebilir. 

3- Üniversite yerleşkesi ile ilimiz merkezi arasında bir raylı sistem (banliyö) 

kurulabilir. İlimiz merkezindeki uygun caddelerden geçerek Yenişehir’e kadar uzanan bir 

raylı sistem hem üniversite öğrencilerine hem de halkımıza toplu taşıma hizmeti vererek 

onların yaşamlarını kolaylaştıracak ve ilimize çok ciddi artı değer (maddi-manevi) 

yaratacaktır.  

4- Valilik, Belediyemiz ve Üniversitenin iş birliği ile ilimiz merkezinde bir Fakülte, 

Yüksek Okul, Meslek Yüksekokulu, Enstitü veya bunlara bağlı bir birim kurulması da 

öğrencilerimizin şehir merkezinde yaşamlarını sürdürmesini sağlayacaktır.  

Meclisimizin bilgilerine arz ederiz. 30/05/2025 

 

 

 

 Hasan GEREM Özlem SANCAK 

                   Komisyon Başkanı                             Başkan Vekili 

 

 

 

Ulaş Emre DEMİREL           Murat Deniz TOSUN             Özden TEMOÇİN 
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KIRIKKALE BELEDİYESİ MECLİS DİVAN BAŞKANLIĞINA 

(Eğitim, Kültür, Turizm ve Sanat Komisyonu) 

 

Belediyemiz Meclisinin 02.05.2025 tarih ve 103 sayılı kararı ile komisyonumuza 

havale edilen; ilimiz merkezindeki ilk ve orta dereceli okulların 20 Haziran 2025 tarihinde 

kapanarak yaz tatiline girmesiyle birlikte, öğrencilerimiz için Belediyemiz tarafından ne 

gibi etkinliklerin yapılabileceğinin araştırılması hususundaki çalışmamız tamamlanmıştır. 

1- YIL SONU KERMESİ: Belediyemiz Büyükşehir Parkında düzenlenecek 

kermeste öğrenciler tarafından getirilen yiyeceklerin satışı yapılarak elde edilen gelir 

Lösev, Kırıkkale Çölyak Derneği, Harp Malulü, Gaziler, Şehit Dul ve Yetimleri Derneği, 

Vatan İçin Can Verenler Derneği gibi hayır kurumlarına bağışlanabilir.   

 

2- KONSER: Büyükşehir Parkında öğrencilerimizin kendilerini 

seslendirecekleri şarkılardan oluşacak solo ve koro konserlerle, onların eğitim-öğretim 

dönemlerindeki yorgunluklarını atmaları sağlanacak, birlik ve beraberlik duygularının 

gelişmesine katkı sağlanacaktır.  

Ayrıca, Belediyemiz tarafından okullarını derece ile bitiren öğrencilere çeşitli 

ödüller verilebilir. 

3-  ANKARA GEZİSİ: Ortaokul ve liselerde okul birincisi olan öğrenciler için 

Ankara gezisi tertiplenebilir. Gezide; Anıtkabir, Anadolu Medeniyetleri Müzesi, 

Etnografya Müzesi, Resim ve Heykel Müzesi, Ankara Kalesi gibi yerler, müsaitlik 

durumuna göre uygun bir tarihte ziyaret edilebilir. 

 

4- PİKNİK: Yaz tatilinin başlangıcını izleyen 22 Haziran 2025 veya 29 Haziran 

2025 tarihinde Millet Bahçesinde düzenlenecek olan pikniğe öğrencilerimiz aileleri ile 

birlikte katılarak burada uçurtma şenliği, halk oyunları gösterileri, müzik-eğlence gibi 

aktiviteler yapılabilir. Belediyemiz tarafından öğrencilerimize kumanya dağıtılabilir. 

Meclisimizin bilgilerine arz ederiz. 29/05/2025 

 

 

 Hasan GEREM Özlem SANCAK 

                   Komisyon Başkanı                             Başkan Vekili 

 

 

Ulaş Emre DEMİREL           Murat Deniz TOSUN             Özden TEMOÇİN 
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K IR IK K A L E  B E L E D İY E S İ M E C L İS  D İV A N  B A Ş K A N L IĞ IN A  

( E n g e ls iz  H a y a t  k a d ın  a i l e  v e  ç o c u k  k o m is y o n u )

Belediye M eclisim izin 02 ,05 ,2025  ta rih  ve 101 sayılı kararı ile kom isyonum uza havale  

edilen; İ lim iz d e  g ü n lü k  y a ş a m la r ın d a  en g els iz  h a y a t k a d ın  a ile  ç o c u k la rın  g e re k s in im le r in i 

karş ıla y a c a k  ve  bu  k iş ile re  y a ş a m a  k o lay lığ ı sağ layacak  ü rü n le r  ve  ü rü n le r in  ta s a r ım ın ın  

ya p ılm a s ı g ü n ü m ü z  te k n o lo jile r in d e n  en  iyi ş e k ild e  fa y d a la n m a la r ın ın  sağ lan m as ı ile  ilgili 

ç a lış m a la r ilg ili k o m is y o n u m u z c a  a ra ş tır ılm a s ı h u su su n d ak i ç a lış m a la rım ız  ta m a m la n m ış t ır .

Sayın M e c lis  Ü y e le r i.

1 Temmuz 2005 tarihinde yürürlüğe giren 5378 sayılı engelliler kanununda engelli birey; 

doğuştan veya sonradan herhangi bir nedenle bedensel, zihinsel, ruhsal, duyusal ve sosyal 

yeteneklerini çeşitli derecelerde kaybetmesi nedeniyle toplumsal yaşama uyum sağlama ve 

günlük gereksinimlerini karşılama güçlükleri olan, korunma, bakım, rehabilitasyon, 

danışmanlık ve destek hizmetlerine ihtiyaç duyan kişi olarak tanımlanmıştır. Dünya nüfusunun 

yaklaşık %15'i engelli bireylerden oluşmaktadır. Türkiye'de nüfusun %6,9'unun engelli 

bireylerden oluştuğu görülür.

Engelli bireylere yönelik yapılan yapay zekâ ve derin öğrenme çalışmaları Teknolojik 

olarak gün geçtikçe gelişmektedir. Yapılan çalışmalarda engelli bireylerin günlük yaşamlarını 

kolaylaştıran projeler üretilmekte. Araştırmalar sonucunda yolda yürüyen insanların tespiti, 

kaldırım çizgisinin tespiti, tra fik ışıklarının tespiti ve doküman üzerindeki yazıların tespiti gibi 

engelli bireylerin günlük hayatta en çok karşılaştıkları zorlukları en aza indirgemek adına 

yapılan birtakım çalışmalar tespit edilmiştir.

Bu çalışmada, derin öğrenme, görüntü işleme ve yapay zekâ teknolojileri kullanılarak 

nesne tespiti üzerine bir uygulama geliştirilmiş, Özellikle görme engelli bireylerin günlük 

hayatta karşılaştıkları temel nesnelerin tespiti problemine gören göz olmak hedeflenmiştir. 

Kameradan gerçek zamanlı olarak nesneler tespit ettikten sonra görme engelli bireylere sesli 

komut ile nesnenin ne olduğuna dair bildirim ler sunulup, Nesnenin görüldüğü anda tespit 

edilmesi sayesinde nesnenin yönünün de belirlenmesi ve kişinin ne yapacağı, hangi tarafa 

yönleneceği hakkında bilgi sahibi olması gerçekleştirilmiştir. Engelli bireyler bundan sonra 

aradıkları nesnelere bu sayede kolaylıkla erişebileceklerdir.

Sayın  M e c lis  Ü y e le ri

Ülkemizde yaşayan görme engellilerin hem amatör hem de profesyonel olarak en çok 

ilgilendikleri sanat dalı müziktir. Okul yaşamı boyunca müzik dersi almamış hiçbir koroya 

katılmamış ya da bir çalgı çalmamış pek az görmeyen vardır. Meslek olarak da müzisyenlik ve 

müzik öğretmenliği görme engelliler arasında popüler bir meslektir. Mesleki olarak müzikle 

ilgilenmek isteyen görme engellinin karşısına çıkan en büyük engeli erişilebilir müzik kaynağı 

sorunu olmaktadır. Alan araştırması yapıldığında erişilebilir müzik kaynağı çalışmalarının 

çoğunlukla sivil toplum kuruluşları ve akademisyenler tarafından yürütülen dönemsel 

akademik projeler veya gönüllük ile gerçekleştiği görülmektedir. Bu sorun birçok akademik



çalışmada tespit edilmiş fakat bugüne kadar kalıcı ve köklü bir şekilde çözüme 

kavuşturulamamıştır.

İlimizde Özel gereksiminli bireylerin yaşamlarında birçok engel ile 

karşılaştıklarından bu bireylerin yaşamları ile ilgili gerekli kolaylığı sağlayacak ürünler ve 

ürünlerin tasarımının yapılması günümüz teknolojilerinden en iyi şekilde faydalanmalarının 

sağlanmaları ile ilgili karşıya geliyorlar. Bunlardan bazıları;

• Eğitim, • Ulaşım • Kişisel ihtiyaçlarını giderme • Bakım • Güvenlik • Sağlık vb. engellerdir.

Günümüzde Yürüme Engelliler İçin en başta Araba Tasarımı gelmektedir, Yine insan 

bedenine bir elektronik alet ile takılabilen ve telefondan yüz tanımlama teknolojisi kullanılarak 

yüzdeki duyguyu sese dönüştürüp görme engelli bireyin kulaklığına ileten bir uygulama 

günümüzde geliştirilm iştir. Günümüzde yapay zekâ ve derin öğrenme alanlarında birçok 

çalışmalar yapılmaktadır. Gün geçtikçe gelişen bu alanlarda yapılan projeler engellileri de 

kapsamaktadır. Bir bilgisayarı doğrudan öğrenmeyi sağlamak için matematiksel modellerin 

kullanmasıdır. Makine öğrenmesi, yapay zekânın bir alt kümesidir. Yapay zekâ ile oluşturulmuş 

bir bilgisayar, insan gibi düşünür ve görevleri gerçekleştirir.

Belediyemizce Engelli Bireylerin Teknolojik olarak tüm  gereksinmelerini karşılayacak 

çalışmalar yapılmaktadır. Engelli ve çocukların gereksinmelerini karşılayacak sorunlar tespit 

edilip, Belediye olarak her türlü destek sağlanacaktır.

Meclisin Bilgisine arz olunur\A$~T72025
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KIRIKKALE BELEDİYESİ MECLİS DİVAN BAŞKANLIĞINA 

(Gençlik ve Sosyal Hizmetler Komisyon Raporu) 

 

            Belediye Meclisimizin 08.05.2025 tarih ve 109 sayılı kararı ile komisyonumuza 

havale edilen; ilimiz dahilinde bulunan çölyak hastaları ile ilgili bir çalışma yapılarak, 

çölyak hastaları ve aileleri ile Kırıkkale Çölyak Derneği’ne Belediyemizce ne gibi 

yardımlarda bulunabileceğimiz hususundaki çalışmamış tamamlanmıştır. 

Çölyak hastalığı; bağırsaklardaki besin emilimini sağlayan yapıların bozulmasına 

sebep olan ve dolayısıyla da yiyeceklerdeki besinin emilmesini engelleyen ve ince 

bağırsakta hasarlar oluşturan bir sindirim sistemi hastalığıdır. Çölyak hastalığı kontrol 

altına alınmadığı sürece bazı diğer hastalıklara yol açabilir. Bunlardan bazıları; gelişim 

eksikliği ve boy kısalığının yanı sıra ince bağırsak kanseri, lenfoma, kısırlık, düşük, 

kronik sağlık bozukluğu ve kemik erimesidir. Tek tedavi yöntemi ise gluten içermeyen 

besinlerle ömür boyu beslenmektir. 

İlimizde 300 – 350 civarında çölyak hastasının bulunduğu, bunların glutensiz 

besinler tüketmesi gerektiği, ürünlerin pahalılığı sebebiyle bazı zorluklar çektikleri ve 

bazı ürünlere de ulaşmada sıkıntılar yaşadıkları tespit edilmiştir. 

Çölyak hastalarının ömür boyu glütensiz diyet uygulaması gerekliliği sebebiyle 

yalnızca beslenme ihtiyaçlarına değil, aynı zamanda bir dizi sosyal zorlukla da karşı 

karşıya kalmalarına neden olduğu, glütensiz diyet uygulamasının özellikle çölyak 

hastalığına sahip çocuk ve ergenlerin sosyal etkinliklerden kaçınmalarına, kendilerini 

dışlanmış ve yalnız hissetmelerine veya ömür boyu uymaları gereken glütensiz diyeti 

isteksizlikle karşılamalarına yol açmakta oldukları görülmüştür. 

Çölyak hastalarının ve ailelerinin önemli bir bölümünün, düşük ve orta gelir 

seviyesinde olduğu düşünüldüğünde, bu ailelerin ekonomik yetersizlikleri nedeniyle 

glütensiz ürünleri temin etme noktasında desteğe ihtiyaçları bulunmakta olup, bu 

nedenle, çölyak hastalığına sahip bireylerin geliştirilecek projeler ile ihtiyaçlarını 

karşılamak ve sosyal gelişimlerini  

Kırıkkale Belediyesi olarak, 2024 yılı içerisinde 27 çeşit glütensiz ürünlerin 

satışının yapıldığı, glütensiz market açılışı yapılarak çölyaklı bireylerin gıdalara 

ulaşımında bir nebzede olsun destek verildiği, ayrıca 21 aileye aylık gıda yardımı 

belediyemizce yapılmakta olduğu görülmüştür. 

Ayrıca ilimizde de çölyak hastalığı ile ilgili toplumu bilgilendirmek, ihtiyaç sahibi 

hastaların belirlenmesi ile hastaların yaşam kalitesinin artırılmasına yönelik 

faaliyetlerde bulunmak ve ürün desteği sağlamak amacı ile Kırıkkale Çölyak Derneği 

kurulmuştur. 

 



Belediyemizce çölyak hastalarına ve Kırıkkale Çölyak Derneğine 

yapabileceğimiz yardımlar şunlardır. 

1- Sosyal belediyecilik anlayışı sağlanan aylık gıda yardımı yeterli sayıda olmayıp 

çölyak raporu bulunan ilimizdeki hastalara gerek nakdî gerekse aylık gıda olarak bir 

destek sağlanması ya da Belediyemize ait glütensiz satış mağazasında geçerli olmak 

üzere belli miktarda ücretsiz alışveriş çeki veya kartı verilmesi,  

2- Belediyemizce dezavantajlı gruplara sağlanan %30 su indirimi ve şehir içi ücretsiz 

ulaşım hizmetlerinden çölyak raporu bulunan hastaların da yararlandırılması, 

3- İlimizde ikamet eden çölyaklı üniversite öğrencilerimize çölyak bursu adı altında burs 

verilmesi, 

4- Kırıkkale Çölyak Derneğine, yapacakları sosyal etkinliklerde belediyemizce destek 

sağlaması,  

5- Çölyaklı ailelerin bir araya gelebileceği, dernek merkezi için, içerisinde mutfak 

olabilecek büyüklükte bir yer taleplerinin karşılanması. 

Meclisimizin bilgilerine arz ederiz. 29.05.2025 

 

 

                   Ulaş Emre DEMİREL                              Ümit COŞGUN                        

                      Komisyon Başkanı                                  Başkan Vekili                                               

 

 

 

 

      Ufuk BALOĞLU                Özden TEMOÇİN               Zekeriye YILDIZ 

                Üye                                        Üye         Üye 

  



KIRIKKALE BELEDİYESİ MECLİS DİVAN BAŞKANLIĞINA 

(Gençlik ve Sosyal Hizmetler Komisyon Raporu) 

 

            Belediye Meclisimizin 02.05.2025 tarih ve 104 sayılı kararı ile komisyonumuza 

havale edilen; 19 Mayıs Atatürk’ü Anma, Gençlik ve Spor Bayramında ilimizde 

yapılabilecek ve yapılan etkinlikler hakkında bir çalışma yapılması hususundaki 

çalışmamış tamamlanmıştır. 

19 Mayıs Atatürk Anma ve Gençlik ve Spor Bayramı Kapsamında Kırıkkale 

Belediyemizin Düzenlemiş olduğu etkinlikler şu şekildedir. 

Saat 13.00 itibari ile Büyükşehir Parkında gençler ve çocuklar için konser, 

yarışmalar, oyun parkurları, ateş gösterisi, kukla gösterisi, robot karakterleri gösterisi 

yapılmış, 

16.00 itibari Millet Bahçesinde 84 gencin katıldığı 3x3 basketbol turnuvası 

düzenlenmiş, 

20.00 itibari ile de Dinek Dağında Fener Alayı eşliğinde yürüyüş ve etkinlik 

alanında ikram ve müzik dinletisi gerçekleştirilmiştir. 

Meclisimizin bilgilerine arz ederiz. 29.05.2025 
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BELEDİYE MECLİS BAŞKANLIĞI'NA 
(İmar ve Bayındırlık Komisyon Raporu)

Belediye Meclisi’nin Mayıs Ayı 2025/108 Meclis Kararı ile değerlendirilmek üzere 
komisyonumuza havale edilen konular;

1- Fora Mağazacılık ve Ticaret Anonim Şirketi tarafından 08.10.2025 tarih ve 77627/202147 
sayılı dilekçeleri ile yapılan, Kırıkkale İli merkez Kaletepe Mahallesi, İmar Planında “A” 
gösterimi ile A-5 Kat Konut Alanı olarak planlı 1038 ada 11 ve 12 parseller ile A-10 kat Konut 
Alanı olarak planlı 13 parselin, Samsun Bulvarı İmar Planı Plan Notundaki “A” harfi ile işaretli 
alanlarda, parsellerin 1500 m2 yi sağlamaları durumunda tevhit edilerek TAKS/KAKS= 
0.30/3.00 inşaat hakkı verilir.” Hükmü gereğince ilgili işlemin yapılması talebinin çalışmaları 
halen devam ettiğinden tamamlandığında Meclis’e sunulmasının uygun olduğuna,

Komisyonumuzca karar verilmiştir. Meclisimizin takdirine arz olunur. 9. S~ ^

Faruk AKBULUT



 

 

 

KIRIKKALE BELEDİYESİ MECLİS DİVAN BAŞKANLIĞINA 

(Kent Estetiği, Ulaşım ve Trafik Komisyon raporu) 

 

      Belediye Meclisimizin 07 04.2025 tarih ve 81 sayılı kararı ile 

komisyonumuza havale edilen;  

      İlimiz dahilinde araç parkı ile ilgili cadde, sokakların gerekli gereksiz 

birçok yerinde bulunan plastik park araç dubalarının durumu bunlardan gerekli 

veya gereksiz olanların yerinde incelenmesi, park dubalarının kent estetiği ve 

trafik açısından bazı yerlerde sorun teşkil ettiği kanaatine varılarak 

kaldırılması veya daha düzenli bir hale getirilmesi hususunda çalışma yapılması 

hususu ile ilgili konunun komisyonumuzca araştırılması yapılarak çalışmalarımız 

tamamlanmıştır 

Sayın Meclis Üyeleri, 

      Hız kesiciler diğer adıyla yol kasisleri araç trafiğini yavaşlatmak, kontrol 

altına almak amacıyla yol üzerine inşa edilen tümseklerdir. Hız kesicilerin trafik 

standartlarına uygun olarak üretilmesi gerekmektedir. Standartlara uygun 

olarak üretilmeyen hız bariyerleri, trafik kazalarına yol açabilir. Hız kesicilerin 

üzerinde mutlaka gece görüşü sağlamak amacıyla reflektif (yansıtıcı) olmalıdır. 

Hız kesiciler yine TS 6283 standartlarına göre tümseklerin genişliği araçların 

dingil mesafelerine bağlı olarak 3,6 metre ile 3,8 metre yol sathından 

yüksekliği 7,5 cm. İle 10 cm yol kaplama malzemesi ile aynı cinsten olmalıdır 

       

         Hız kesici diğer adıyla (YOL KASİSİ) modelleri okul önlerinde, açık ve 

kapalı otoparklarda, şehir içi yollarda, trafik denetim istasyonlarında 

kullanılabilir. Hız kesici bariyerin doğru yere konumlandırılması, öncesinde hız 

kesici olduğuna dair trafik levhası ile bilgi verilmesi gerekmektedir. Yol 

kasisinin varlığına dair uyarıcı levha yerleşimin yapılmaması, trafik kazalarına 

yol açabilir. 

         Hız kesici tümsekler veya diğer adıyla (YAVAŞLATICI YOL 

KASİSLERİ) asfalt, beton, metal, PPC veya kauçuktan üretilir. Asfalt, beton 

hız kesiciler daha çok karayolları ve yerel yönetimler tarafından uygulanır.         

Ağır araç trafiğinin olduğu yollar için tercih edilir.  

               Metal Hız kesiciler 50 cm uzunluğunda 40 veya 50 cm genişliğinde 

4,5 -5 cm yüksekliğinde parçalar birleştirilerek istenilen uzunlukta ve 

        PPC, kauçuk hız kesiciler daha çok ağır vasıta trafiğinin az olduğu şehir 

içi yollarda, site , AVM giriş/çıkışlarında araçların hızını azaltmak için 

kullanılır. PPC ve kauçuk hız kesiciler 35- 50 cm uzunluğunda 25-40 cm 

genişliğinde 2,5 - 5 cm yüksekliğinde parçaların birleşimiyle oluşturulur. Montaj  

 

 

 

 



 

 

İçin parçalar birleştirilerek zemine burgulu çivi ve dübel ile sabitlenerek 

istenilen uzunlukta hız kesici elde edilir. Araçların zarar görmesini engellemek 

için hız kesicilerin iki ucuna hız kesici kapağı eklenir. 

      Kullanım alanına göre trafik yoğunluğu ve araç türü belirlenerek en uygun 

hız kesici modeli seçilmelidir.  

Sayın Meclis üyeleri 

        İlimiz sınırları içinde Belediyemizce plastik ve kauçuk malzemeden 

yapılan Hız kesici (KASİSLER ) kullanılmaktadır. Devamlı şekilde kırılmakta 

Belediyemize SÜREKLİ maliyet oluşturmaktadır. Belediyemizce Yılda ortalama 

350 metre hız kesici kasis yapılmakta maliyeti ise 350.000 TL dir. Ayrıca 

vatandaşlarımızın araçlarına zarar verdiği yönünde sık sık şikayetler alınmakta 

olduğu bir gerçektir. 

       TSE standartlarına göre yol kaplama malzemesi cinsinden hız kesici 

(KASİS) yapılırsa Belediyemiz bu maliyetten kısmen kurtulmuş olur. İlimizin 

dışında diğer il ve ilçelerin pek çoğunda bu uygulamaya geçilmiş olup, Fen işleri 

Müdürlüğümüzün yol çalışmalarında malzemenin cinsine göre ihtiyaç duyulan 

yerlere TÜMSEK(KASİS) yapılmasının uygun olacağı görüşündeyiz.  

        Şimdi görselde de göreceğiniz gibi İlimizin Pek çok yerinde hız kesici 

kasis bulunmakta ancak bakımsız ve yenileme çalışmaları yapılmadığından dolayı 

Kent estetiğini bozduğu gibi yere dübel ile çakılan vidalar vatandaşların 

araçların lastiklerine zarar vermektedir. 

 

           Ulaştırma Müdürlüğümüzce ivedi olarak bu yerlerin tespitinin 

yapılarak gerekli bakım onarım ve yenileme çalışmalarını yapması 

gerekmektedir. 

  

     Meclisin Bilgisine arz olunur  …./…../2025 

 

 Ayrıca Komisyon üyeleri Mustafa UTAŞ, Sadettin AKBAL, Zekeriya YILDIZ 

ve Emine Ergi CAN’a ve Ulaştırma Müdürümüze Teşekkür ederim.  

 

 

 
Yusuf ARSLAN                   Mustafa UTAŞ                       Sadettin AKBAL 

Başkan                            Başkan vekili                          Kom. Üyesi 

 

 

 

Zekeriya YILDIZ              Emine Ergi CAN 

Komisyon üyesi                 Komisyon Üyesi 

 

                          



  

    
 

 

 

 

 

 

 


	KIRIKKALE BELEDİYESİ MECLİS DİVAN BAŞKANLIĞINA
	(Çeşitli İşler Komisyon raporu)
	Belediye Meclisimizin 02 05.2025 tarih ve 99 sayılı kararı ile komisyonumuza havale edilen;
	Ülkemizin birçok yerinde meydana gelen don olayı ile üreticiden gelen meyve sebze fiyatlarının toptancı hal satışlarına ne ölçüde yansıması, toptancı hal tarafından alınan aylık ortalama rüsum miktarı ile il dışından gelen sebze ve meyvelerden...
	Sayın Meclis Üyeleri,
	Toptancı hal nedir 5957 sayılı Kanunda Toptancı halleri; Belediyeler ile gerçek veya tüzel kişiler tarafından kurulan, malların toptan alım ve satımı ile kaydının yapıldığı yerlerdir. Toptancı halindeki işyerlerinde üretici, üretici örgütü, kom...
	Toptancı Halleri, imar planında belirlenmiş alanlarda ve yönetmelikte belirlenen asgari koşulları taşıyacak şekilde Belediyeler ile Büyükşehir Belediyeleri tarafından kurulmaktadır. İlgili Belediyeden izin almak kaydıyla gerçek ve tüzel kişil...
	Toptancı halde İşyeri hal sayısı 30 ila 100 adet olan haller küçük toptancı hal olarak sınıflandırılmaktadır. Belediyemize ait Toptancı halimiz küçük toptancı hal statüsü içindedir.
	Toptancı halinde görevlendirilecek asgari zabıta sayısı küçük toptancı hallerinde en az üç kişidir.
	Mevcut toptancı halindeki tahsisli işyerleri tahsis sahiplerine hiçbir işleme gerek kalmaksızın 10 yıl süreyle kiralanmış sayılır. Belediye toptancı halindeki kira süresi sona erenlerle ihaleye çıkmaksızın yeniden kira sözleşmesi yapılabilecektir.
	Sayın Meclis Üyeleri, (1)
	2025 YILI HAL RÜSUM GELİRİ (01.01.2025-30.04.2025 tarihleri arası)
	OCAK 2025  272.412,00
	ŞUBAT 2025 255.560,00
	MART 2025        228.786,00
	NİSAN 2025 142.659,00
	TOPLAM        905.417,00  TL
	Sayın Meclis Üyeleri, (2)
	Ocak 2025 ile Nisan 2025 ayı arasında %52, lik bir azalma meydana gelmiştir. Bu azalma ülkemiz genelindeki DON’ dan kaynaklı olduğundan önceki aylara göre Toptancı halimize meyve sebzenin girişinin çok az olması sebebi
	ile Rüsum gelirimiz de düşme yaşanmıştır.
	Belediyemiz toptancı haline Haftada 3 kez ortalama 10 araç girişi olup aylık tahmini 120 araç girişi olmaktadır. Bu araçlar yine ortalama 10 ton sebze ve meyve taşımakta olup, bu rakamlar değişkenlik arz etmektedir.
	İlimize giren Proforma aylık sebze ve meyve tüketimi 1,200 (binikiyüz) ton civarındadır.  Rüsum Bedelleri her yıl Ticaret Bakanlığınca belirlenmiş olup mükelleflerin beyanı esas alınarak tahakkuk ettirilmekte bu oranda %1’ dir. Sayın Meclis Üyeleri,
	2025 YILI KİRA VE İŞGALİYE (01.01.2025-30.04.2025 tarihleri arası)
	Kira                                34 Adet işyeri        1.632.000,00
	İşgaliye                          2 Adet işyeri           28.000,00
	Saha İşgaliyesi                  15 Adet işyeri          150.000,00
	Toplam                                                  1.810.000,00 TL.,
	Toptancı Hal Müdürlüğümüz de
	1 Ad. Hal Müdürü ,2 Şef, 7 Zabıta Memuru ,8 Pazar Zabıta Ekibi, 7 Memur Toplam 25 kişi çalışmaktadır. Hal Müdürlüğümüzün fiziki durumu yeterli olup, yine de birtakım noksanlıklarımız mevcuttur. Bu noksanlıkları özetlersek
	Hal Müdürlüğü gelirlerimizin bir kısmı (kira, işgaliye vb.…) genel bütçemize katılırken hal esnafımızın rüsum bedelleri 5393 sayılı Kanun gereğince sadece pazar yerleri ve hal müdürlüğü için harcanır. Hükmü uyarınca ilk hedefimiz rüsum gelirlerimizi e...
	Toptancı hal Müdürlüğümüzün bu hedefe ulaşabilmesi için Zabıta personel sayımızın arttırılması ve mevcut personelin gençleştirilmesi önem arz etmektedir. Toptancı Halde yönetmelikte mevcut bulunan hizmet tesisleri tam olup sadece Toptancı hal...
	Yenimahalle ve Kaletepe Pazar yerlerimiz imal yılı olarak eski olup, modernize edilmelidir. Cumartesi Kapalı Pazar yerimizin çatı kısmı problemler çıkarmaya başlamış olup, ciddi bir revizyona gereksinimi vardır.
	Meclisin Bilgisine arz olunur  …./…../2025
	KIRIKKALE BELEDİYESİ MECLİS DİVAN BAŞKANLIĞINA
	(Kent Estetiği, Ulaşım ve Trafik Komisyon raporu)
	Belediye Meclisimizin 07 04.2025 tarih ve 81 sayılı kararı ile komisyonumuza havale edilen;
	İlimiz dahilinde araç parkı ile ilgili cadde, sokakların gerekli gereksiz birçok yerinde bulunan plastik park araç dubalarının durumu bunlardan gerekli veya gereksiz olanların yerinde incelenmesi, park dubalarının kent estetiği ve trafik açısınd...
	Sayın Meclis Üyeleri,
	Hız kesiciler diğer adıyla yol kasisleri araç trafiğini yavaşlatmak, kontrol altına almak amacıyla yol üzerine inşa edilen tümseklerdir. Hız kesicilerin trafik standartlarına uygun olarak üretilmesi gerekmektedir. Standartlara uygun olarak üreti...
	Hız kesiciler yine TS 6283 standartlarına göre tümseklerin genişliği araçların dingil mesafelerine bağlı olarak 3,6 metre ile 3,8 metre yol sathından yüksekliği 7,5 cm. İle 10 cm yol kaplama malzemesi ile aynı cinsten olmalıdır
	Hız kesici diğer adıyla (YOL KASİSİ) modelleri okul önlerinde, açık ve kapalı otoparklarda, şehir içi yollarda, trafik denetim istasyonlarında kullanılabilir. Hız kesici bariyerin doğru yere konumlandırılması, öncesinde hız kesici olduğuna da...
	Hız kesici tümsekler veya diğer adıyla (YAVAŞLATICI YOL KASİSLERİ) asfalt, beton, metal, PPC veya kauçuktan üretilir. Asfalt, beton hız kesiciler daha çok karayolları ve yerel yönetimler tarafından uygulanır.         Ağır araç trafiğinin oldu...
	Metal Hız kesiciler 50 cm uzunluğunda 40 veya 50 cm genişliğinde 4,5 -5 cm yüksekliğinde parçalar birleştirilerek istenilen uzunlukta ve
	PPC, kauçuk hız kesiciler daha çok ağır vasıta trafiğinin az olduğu şehir içi yollarda, site , AVM giriş/çıkışlarında araçların hızını azaltmak için kullanılır. PPC ve kauçuk hız kesiciler 35- 50 cm uzunluğunda 25-40 cm genişliğinde 2,5 - 5 cm...
	İçin parçalar birleştirilerek zemine burgulu çivi ve dübel ile sabitlenerek istenilen uzunlukta hız kesici elde edilir. Araçların zarar görmesini engellemek için hız kesicilerin iki ucuna hız kesici kapağı eklenir.
	Kullanım alanına göre trafik yoğunluğu ve araç türü belirlenerek en uygun hız kesici modeli seçilmelidir.
	Sayın Meclis üyeleri
	İlimiz sınırları içinde Belediyemizce plastik ve kauçuk malzemeden yapılan Hız kesici (KASİSLER ) kullanılmaktadır. Devamlı şekilde kırılmakta Belediyemize SÜREKLİ maliyet oluşturmaktadır. Belediyemizce Yılda ortalama 350 metre hız kesici kasi...
	TSE standartlarına göre yol kaplama malzemesi cinsinden hız kesici (KASİS) yapılırsa Belediyemiz bu maliyetten kısmen kurtulmuş olur. İlimizin dışında diğer il ve ilçelerin pek çoğunda bu uygulamaya geçilmiş olup, Fen işleri Müdürlüğümüzün yol ...
	Şimdi görselde de göreceğiniz gibi İlimizin Pek çok yerinde hız kesici kasis bulunmakta ancak bakımsız ve yenileme çalışmaları yapılmadığından dolayı Kent estetiğini bozduğu gibi yere dübel ile çakılan vidalar vatandaşların araçların lastikler...
	Ulaştırma Müdürlüğümüzce ivedi olarak bu yerlerin tespitinin yapılarak gerekli bakım onarım ve yenileme çalışmalarını yapması gerekmektedir.
	Meclisin Bilgisine arz olunur  …./…../2025
	Ayrıca Komisyon üyeleri Mustafa UTAŞ, Sadettin AKBAL, Zekeriya YILDIZ ve Emine Ergi CAN’a ve Ulaştırma Müdürümüze Teşekkür ederim.

